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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 4)
8 stycznia 2020 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (KO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– wniosek Prezydium Komisji w sprawie powołania podkomisji stałych.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Szanowni państwo,  otwieram posiedzenie Komisji. Witam wszystkich  zaproszonych 
gości. W agendzie mamy rozpatrzenie wniosków o powołanie podkomisji stałych. Czy 
mają państwo uwagi do porządku dziennego?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Tak, panie przewodniczący. W imieniu klubu Koalicji Obywatelskiej bardzo proszę o roz-
szerzenie porządku obrad i dodanie punktu: „w związku z art. 6 ust. 1 uchwały nr 28 pre-
zydium Sejmu z dnia 19 kwietnia 1995 roku w sprawie zasad organizowania doradztwa 
naukowego na rzecz Sejmu i jego organów, powołania doradców sejmowych oraz korzy-
stania z ekspertyz i opinii, prezydium Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki 
zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na powołanie stałego doradcy Komisji, w osobie 
pana Szymona Ziółkowskiego na okres od 2020 roku do końca 9 kadencji Sejmu”.
Powiem kilka słów na ten temat. Pan Szymon Ziółkowski, uczestnik pięciu igrzysk 

olimpijskich, jest mistrzem olimpijskim z Sydney z 2000 roku, ośmiokrotnym uczest-
nikiem  mistrzostw  świata  i dwukrotnym  mistrzem  świata,  brązowym  medalistą 
mistrzostw  Europy  i czternastokrotnym  mistrzem  Polski  w rzucie  młotem.  Został 
uznany za najlepszego polskiego młociarza stulecia. W latach 2010-2014 był członkiem 
komisji zawodniczej Międzynarodowej Federacji Lekkoatletycznej  i przewodniczącym 
komisji zawodniczej Polskiego Związku Lekkiej Atletyki. W latach 2008-2014 i w obecnej 
kadencji jest członkiem komisji zawodniczej Polskiego Komitetu Olimpijskiego oraz pre-
zesem Poznańskiego Stowarzyszenia Olimpijskiego. Pan Szymon Ziółkowski był posłem 
na Sejm ósmej kadencji. Jest odznaczony Krzyżem Kawalerskim oraz Krzyżem Oficer-
skim Orderu Odrodzenia Polski, przez świętej pamięci pana prezydenta Lecha Kaczyń-
skiego. Myślę, biorąc pod uwagę zasługi i kompetencje, wiedzę pana Szymona, że jest 
to osoba bardzo dobrze predysponowana do objęcia tego stanowiska, o co chcę Wysoką 
Komisję poprosić. Dziękuję bardzo, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
To wniosek o wprowadzenie punktu do porządku dziennego, przedstawiony przez pana 
posła. Bardzo proszę, pan poseł Matuszewski.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panie  przewodniczący,  składam wniosek,  aby  nie  rozszerzać  porządku  posiedzenia 
o powołanie  doradcy  Komisji.  Patrząc  na naszą  poprzednią  kadencję,  takiej  osoby 
nie było, ale uważam że powinna być. Dajmy jednak czas na to, aby wpłynęły oferty 
od innych, zainteresowanych sportowców, również olimpijczyków. Wtedy podejmiemy 
decyzję i będziemy głosowali. Składam wniosek przeciwny, aby na dzisiejszym posiedze-
niu nie powoływać doradcy Komisji i w związku z tym nie rozszerzać porządku obrad 
o ten punkt.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję. Poddaję pod głosowanie wniosek pana posła przewodniczącego Rutnickiego. 
Kto jest za? (13) Kto jest przeciw? (13) Nie ma większości. Wniosek nie przeszedł.
Czy są inne wnioski do porządku dziennego? Nie słyszę. Mamy jednopunktowy porzą-

dek dzienny: rozpatrzenie wniosku Prezydium Komisji w sprawie powołania podkomisji 
stałych. Jak państwo wiedzą, takie podkomisje były w poprzednich kadencjach. Po pierw-
szym głosowaniu widać, że nie ma zgody w prezydium. Pragnę zapytać, czy są wnioski 
o powołanie podkomisji. Pan Marek Matuszewski, krótkie uzasadnienie, proszę bardzo.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panie  przewodniczący, w poprzedniej  kadencji w Komisji Kultury Fizycznej,  Sportu 
i Turystyki były dwie podkomisje stałe – tak zwana o bezpieczeństwie imprez masowych 
oraz do spraw turystyki. Chciałbym, aby na dzisiejszym posiedzeniu powołać te dwie 
podkomisje stałe w ramach Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Rozumiem, że pierwsza  to podkomisja  stała do spraw turystyki, a druga podkomisja 
stała do spraw przygotowań Polski do organizacji dużych imprez sportowych o randze 
mistrzostw świata, igrzysk i Europy oraz zapewnienia bezpieczeństwa podczas ich trwa-
nia. Tak się powinny nazywać.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Tak się powinny nazywać.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Muszą państwo wiedzieć, za czym głosują. Czy są jeszcze inne wnioski? Bardzo proszę, 
pan poseł Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałbym złożyć wniosek o powołanie podkomi-
sji stałej do spraw sportu dzieci i młodzieży. Taka podkomisja funkcjonowała w kadencji 
siódmej i ósmej. Dobrze wykonywała swoją pracę. Przypomnę, że sport dzieci i młodzieży 
to podstawa piramidy związanej z budowaniem wyników sportowych. Zajmujemy się 
wieloma sprawami związanymi z upowszechnianiem sportu. Nieraz wymaga to połą-
czenia naszej pracy z Komisją Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz kooperacji z Minister-
stwem Edukacji Narodowej, przygotowywania stosownych rozwiązań wzmacniających 
pozycję prawną trenerów, zajmujących się generalnie sportem dzieci i młodzieży. Uwa-
żam za zasadne funkcjonowanie stałej podkomisji do spraw sportu dzieci  i młodzieży. 
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję. Po kolei będę poddawał wnioski pod głosowanie. Kto z państwa jest za powoła-
niem podkomisji stałej do spraw turystyki? (18) Kto jest przeciw? (7) Kto się wstrzymał? 
(1)
Stwierdzam, że Komisja rekomenduje prezydium Sejmu powołanie podkomisji stałej 

do spraw turystyki.
Kto z państwa jest za powołaniem podkomisji stałej do spraw przygotowań Polski 

do organizacji dużych  imprez  sportowych o randze mistrzostw świata  i Europy oraz 
zapewnienia bezpieczeństwa podczas ich trwania? (16) Kto jest przeciw? (10) Kto się 
wstrzymał? (0)
Stwierdzam, że Komisja rekomenduje prezydium Sejmu powołanie tej podkomisji.
Poddaję pod głosowanie…

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Chciałbym prosić o…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
…powołanie podkomisji stałej do spraw sportu dzieci i młodzieży.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Chcę złożyć wniosek formalny, panie przewodniczący, a pan nie pozwala.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Jesteśmy w trakcie głosowania.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Kto jest za? (13) Kto jest przeciw? (10) Kto się wstrzymał? (0)
Stwierdzam, że również ta stała podkomisja została zarekomendowana prezydium 

Sejmu. To podkomisja stała do spraw sportu dzieci i młodzieży. Wolne wnioski, bardzo 
proszę, pan poseł Tomaszewski

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Wedle  informacji,  które uzyskałem na posiedzeniu prezydium wynika,  że w dniu 14 
stycznia  o godzinie  13.00 ma odbyć  się  posiedzenie  naszej Komisji  dotyczące  zaopi-
niowania budżetu w części 25 oraz wszystkich przyległych funduszy. Do dnia dzisiej-
szego nie mamy materiałów z resortu sportu. Uprzejmie proszę pana przewodniczącego 
o podjęcie możliwych kroków, aby dzisiaj do końca dnia, najpóźniej jutro je otrzymali. 
Trzeba dokonać pewnych analiz, aby dobrze przygotować się do pracy nad projektem 
budżetu sportu. Przypomnę, że to co jest w ogólnym materiale, to informacje, z których 
nie można wyczytać intencji. To strasznie dziwne, że jest budżet państwa, a budżetów 
resortowych nie ma. Wiadomo, że składają się one na budżet całościowy. Dlatego uprzej-
mie proszę, aby przesłać te materiały.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie pośle, piętnaście minut temu otrzymaliśmy informację, że taka informacja została 
podpisana i wszyscy z państwa dostaną ją najpóźniej  jutro. Przypomnę – mamy usta-
lenia co do przyszłego tygodnia. O 13.00 odbędzie się posiedzenie Komisji budżetowej. 
Są wyznaczone osoby, które będą wygłaszały koreferaty. Bardzo proszę o punktualne 
przybycie – godzina 13.00, we wtorek, w przyszłym tygodniu.
Wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam posiedzenie Komisji.


